
                                                                                                                                                                                                                                                                
PLE DE L’AJUNTAMENT                                                                ACTA NÚM. 4/2009 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE  DE L ’AJUNTAMENT 
DEL DIA 30 D’ABRIL DE 2009.-  
 
A Roda de Barà a trenta d’abril 2009, essent les vint hores es reuniren  a la Sala de 
Plens de l’Ajuntament de Roda de Barà els senyors Maria Teresa Huerta Hortelano, 
Francesca Margarit Ubach, Guillem Millán Alarcón, Íngrid Virgili Garriga, Pedro 
Figueiredo de Jesús, Francisca González Fernández, Pere Compte Coca, Misericòrdia 
Virgili Biosca, José Antonio Donoso Gutiérrez, Pere Virgili Domínguez, Rosario 
Izquierdo García i Antonio Mondejar Saiz, havent excusat la seva presència el Sr. Jose 
Luis Moreno López, membres tots ells del Ple de l’Ajuntament i assistint el sotasignant 
Secretari de la Corporació en Jordi Reina i Gelabert, a objecte de celebrar sessió 
ordinària de l’Ajuntament  prèviament convocada per avui. 
 
S’inicia la sessió amb els següents punts de l’ordre del dia: 
 
A) ASSUMPTES SOBRE ELS QUE CAL ADOPTAR RESOLUCIÓ. 
  
1.- LECTURA I APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
 
Es sotmet a aprovació l’acta número 3 de 26 de març de 2009. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, Íngrid Virgili Garriga, 
Francesca Margarit Ubach, Guillem Millán Alarcón amb el vot a favor dels membres 
del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya en Pedro Figueiredo de Jesús i 
Francisca González Fernández i el vot a favor dels membres del Grup Municipal de 
Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario 
Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, Misericordia Virgili Biosca i Pere Virgili 
Domínguez l’acta  anterior s’aprova per unanimitat. 
 
2.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE L’ORDENANÇA REGULADORA DE L’OCUPACIÓ 
DE LES VIES I ELS ESPAIS DESTINATS A L’ÚS PÚBLIC.- 
 
El Secretari de la Corporació procedeix a llegir el dictamen de la comissió informativa 
que diu el següent: 
 
Es dona compte de que no s’han produït reclamacions en el període d’exposició al 
públic de la Ordenança reguladora de l’ocupació de les vies i els espais destinats a l’ús 
públic, la qual es va aprovar inicialment per acord del Ple del dia 25 de febrer de 2009. 
 
El Sr. Donoso posa de manifest que no s’ha procedit a modificar el text de l’annex 1 de 
l’ordenança en relació a l’apartat “B Parasols i Tendals” en el sentit de precisar els 
colors i la determinació dels àmbits d’aplicació. 



 
La Sra. Virgili li exposa que s’estudiarà aquesta proposta i es farà el possible per 
incorporar-la en el document a aprovar pel proper Ple. 
 
Per tot això, aquesta Comissió Informativa d´Hissenda , Promoció Econòmica i 
Educació , amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit del 
Socialistes de Catalunya, Sra. Íngrid Virgili Garriga i Sra. Francesca Margarit Ubach, el 
vot a favor del representat del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya, Sra. 
Francisca Gonzalez Fernandez i amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal 
de Convergència i Unió, Sr. Pere Compte i Coca  i el Sr. Jose Antonio Donoso 
Gutierrez , per unanimitat, proposa al Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
acords: 
 
PRIMER.- Aprovar definitivament la Ordenança reguladora de l’ocupació de les vies i 
els espais destinats a l’ús públic. 
 
SEGON.- Procedir a la publicació íntegra del text de la Ordenança en el Butlletí Oficial 
de la Província. 
 
La Sra. Alcaldessa dona la paraula al Sr. José Antonio Donoso en nom i representació 
del Grup de Convergència i Unió, el qual manifesta el següent: 
 
“Votarem a favor tenint en compte el compromís de l’equip del govern d’incloure 
aquesta esmena que es va parlar a la Comissió Informativa, també hem acordat amb 
la regidora de promoció econòmica regular els colors i detalls estètics”. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, Íngrid Virgili Garriga, 
Francesca Margarit Ubach, Guillem Millán Alarcón amb el vot a favor dels membres 
del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya en Pedro Figueiredo de Jesús i 
Francisca González Fernández i el vot a favor dels membres del Grup Municipal de 
Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario 
Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, Misericordia Virgili Biosca i Pere Virgili 
Domínguez el dictamen anterior es aprovat per unanimitat. 
 
3.- RATIFICACIO DEL DECRET 2009000310 DE 27 DE MARÇ DE 2009 RELATIU A 
L’APROVACIÓ INICIAL DE LA CONSTITUCIÓ DEL CONSORCI PER A LA GESTIÓ 
DEL PLA DE COMPETITIVITAT TURÍSTICA DE LA TÀRRACO ROMANA I 
L’APROVACIÓ INICIAL DELS SEUS ESTATUTS.- 
 
El Secretari de la Corporació procedeix a llegir el Decret que se sotmet a ratificació 
que diu el següent: 
 

 
DECRET NÚM. 2009000310 

 
Vist que la millora de la competitivitat turística dels municipis que conformen la Tàrraco 
romana i la seva sostenibilitat econòmica, social i mediambiental precisen d’una millora 



en la qualitat del medi urbà i natural, una ampliació i millora dels serveis públics, una 
adaptació a les tendències de la demanda i la posada en valor de nous recursos 
turístics, la qual cosa requereix la coordinació de les actuacions i la realització de 
projectes de les administracions estatal i autonòmica i municipal amb la finalitat de, 
mitjançant conveni a subscriure entre aquestes, aconseguir l’excel·lència turística dels 
municipis implicats. 
 
Vistos els antecedents que consten a l’expedient per a constituir, els ajuntaments 
d’Altafulla, Constantí, Roda de Barà i Tarragona, i el Consell Comarcal del Tarragonès, 
una entitat pública de caràcter associatiu, en la forma de consorci administratiu de 
caràcter local, amb personalitat jurídica pròpia, i amb la finalitat d’executar les 
actuacions de desenvolupament del pla de competitivitat turística de la Tàrraco 
romana. 
 
Atès que els municipis i el Consell Comarcal del Tarragonès abans esmentats 
coincideixen, segons consta al document institucional que figura a l’expedient, en la 
voluntat de constituir el consorci, segons els estatuts que han acordat. 
 
Atès que per a constituir un consorci cal l’acord del Ple dels ens consorciats, amb el 
vot favorable de, com a mínim, la majoria absoluta del nombre legal dels membres de 
la corporació, segons disposa l’article 47.2.g) de la llei 7/1985, reguladora de les Bases 
de règim local, segons modificació establerta per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, 
de mesures per a la modernització del Govern Local. 
 
Vist l’informe emès per la secretaria sobre la legalitat i el procediment a seguir. 
 
Vist el que disposen els articles 160 i 313 i següents del Reglament d’Obres, Activitats 
i Serveis dels Ens locals, aprovat pel Decret 179/1995, pel que fa al règim jurídic dels 
consorcis i el seu procediment de creació. 
 
En conseqüència,  

HE RESOLT 

 
Primer.- Aprovar inicialment la creació del “Consorci  per a la gestió del pla de 
competitivitat turística de la Tàrraco romana,” integrat pel ajuntaments d’Altafulla, 
Constantí, Roda de Barà i Tarragona i pel Consell Comarcal del Tarragonès. 
 
Segon.- Aprovar inicialment els estatuts del Consorci abans esmentat, els quals 
figuren a l’expedient i es donen aquí per íntegrament reproduïts. 
 
Tercer.- Determinar que cadascuna de les possibles aportacions econòmiques al 
consorci restaran condicionades a la seva prèvia fiscalització i aprovació per l’òrgan 
municipal competent en cada cas. 
 
Quart.- Sotmetre el present acord, juntament amb el text dels estatuts, a informació 
pública, durant un termini de trenta dies, a efectes de possible presentació 
d’al·legacions i reclamacions, mitjançant inserció de l’anunci corresponent al Butlletí 
Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya  i al tauler 



d’edictes de la Corporació, amb el benentès que, en cas de no presentar-se’n cap, 
l’acord esdevindrà definitiu. 
 
Cinquè.- Encarregar a  l’Ajuntament de Tarragona, com a entitat coordinadora, la  
gestió del tràmit de publicació conjunta i unificada de tots els acords relatius a la 
constitució del referit Consorci i a l’aprovació dels seus estatuts així com la resta de 
tràmits per a la constitució i inscripció del Consorci. 
 
Sisè - Facultar l’Alcalde perquè subscrigui tots els documents que siguin necessaris 
per a fer efectius aquests acords  i perquè gestioni tot allò que calgui   per a la 
constitució del consorci. 
 
Setè.- Proposar al Ple la designació com a representant de l’Ajuntament de Roda de 
Barà en el Consell Rector del Consorci a l’Alcaldessa, Sra. Mª Teresa Huerta 
Hortelano, i a la Regidora de Turisme i Promoció econòmica, Sra. Paqui González 
Fernández, com a substituta seva. 
    
Vuité.- Que es ratifiqui aquest acord pel Ple de l’Ajuntament. 
 
Ho decreta i signa la Sra. María Teresa Huerta Hortelano, davant meu, el Secretari, a 
Roda de Barà a 27 de març de 2009. 
 
Posteriorment, amb el vot a favor dels membres del Grup Municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya na Maria Teresa Huerta Hortelano, Íngrid Virgili Garriga, 
Francesca Margarit Ubach, Guillem Millán Alarcón amb el vot a favor dels membres 
del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya en Pedro Figueiredo de Jesús i 
Francisca González Fernández i el vot a favor dels membres del Grup Municipal de 
Convergència i Unió en Pere Compte Coca, José Antonio Donoso Gutiérrez, Rosario 
Izquierdo García, Antonio Mondejar Saiz, Misericordia Virgili Biosca i Pere Virgili 
Domínguez el Decret anterior es ratificat per unanimitat. 
 
 
B) CONTROL DE LA RESTA D’ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ.  
 
1.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA. 
 
Es dona compte dels decrets dictats per l’alcaldia del núm. 2009000074 de 2 de febrer 
de 2009 al núm. 2009000321 de 31 de març de 2009. 
 
La Sra. Alcaldessa dona la paraula al Sr. José Antonio Donoso en nom i representació 
del Grup de Convergència i Unió, que manifesta el següent: 
 
“Volem afegir la relació dels dotze decrets que ens falten que són els següents: 
 
El 308, 306, 290, 288, 286, 285, 279, 276, 236, 187, 154, 138 i l’annex del 1859/2008, 
perquè ens els facin arribar en fotocòpia o els incloguin a la pròxima Comissió 
Informativa”.  
 
 



2.- PRECS I PREGUNTES. 
 
La Sra. Alcaldessa dona la paraula al Primer Tinent d’Alcalde el Sr. Pedro Figueiredo 
en relació a les preguntes formulades a l’últim Ple pel portaveu del Grup Municipal de 
Convergència i Unió. 
 
El Sr. Pedro Figueiredo manifesta el següent: 
 
“En primer lloc donarem resposta a les preguntes formulades a l’anterior Ple Ordinari 
celebrat el 25 de febrer, la majoria de les quals queden contestades amb el que hem 
parlat en Junta de Portaveus, pel que donarem resposta al punt número tres en el que 
demanaven que es fessin les gestions pertinents de patrimoni per fer un estudi de la 
cornisa de l’Arc de Barà que amb el temps s’ha deteriorat bastant.  
 
Doncs dir que el Departament d’arqueologia té encarregada aquesta obra, que ja té 
assignada una partida i que estem esperant que es faci l’obra d’arranjament de la 
cornisa de l’Arc de Barà”. 
 
La Sra. Alcaldessa dona la paraula al Sr. José Antonio Donoso: 
 
“ També vam demanar la relació dels decrets que vagin a Ple, la qual cosa s’ha 
complert, però ens falta l’annex del decret 1859 de 2009. 
 
Desprès, al punt dos es feia referència a uns informes que estaven als decrets 
2008000730 i 2008001266 sobre dos estudis que no ens han arribat. 
 
I per últim, quedava pendent al punt número quatre que es van comprometre a 
estudiar si seria possible fer un Ple extraordinari sobre la situació de la Llar d’Infants i 
no ens han contestat”. 
 
La Sra. Alcaldessa pren la paraula per donar resposta al punt número quatre 
manifestant: 
 
“ Sobre el punt quatre cal recordar que ja vam dir que no seria necessari fer un Ple 
extraordinari sobre la situació de la Llar d’Infants, i si no recordo malament també van 
dir vostès de fer una comissió de seguiment i els vaig contestar que no seria necessari 
ja que el Departament d’Ensenyament estava al corrent de tot i són ells els que 
emeten els informes. 
 
Sobre els punts que queden per respondre donarem compte al proper Ple Ordinari”. 
 
Seguidament la Sra. Alcaldessa dona la paraula al Sr. José Antonio Donoso que 
manifesta el següent. 
 

1. Preguntar com es troben en aquest moment les obres del consultori mèdic 
municipal, quan està previst obrir-lo, si estarà obert a l’estiu i si tal com es va 
comprometre el Departament amb nosaltres quan estaven al govern, ja tenen 
la relació de les especialitats que s’atendran en aquest CAP? 



2. Demanar que ens expliquessin quin criteri s’ha seguit per la reconstrucció del 
carrer la Sínia, ja que era de pedra seca i s’ha reconstruït amb morter i amb 
poc estil estètic. 

 
3. El 17 d’abril de 2009 amb registre d’entrada 1913 vam demanar els pagaments 

extra pressupostaris de l’Ajuntament i del Patronat i no ens han contestat. Els 
agrairíem que fos el més ràpid possible tant la contesta com que ens ho fessin 
arribar. 

 
4. Voldríem una certificació d’Intervenció sobre uns talons que van aparèixer 

enganxats en un ADO, és una fotocopia d’una matriu d’un talonari del Banc de 
Crèdit Local, en el que els resguards dels talons estaven tapats, o no es veien 
o la fotocopia no es podia llegir. Li donaré la relació i si o consideren oportú ens 
fan arribar on han anat a parar aquests talons i el destí que han tingut. “També 
dir sigui de pas que ens han deixat veure totes les factures que varem demanar 
de 2008 i que hem acabat d’estudiar-les”. 

 
Els talons són del Banc de Crèdit i van des del número 5322375 al 5322384, 
perquè els hi resulti més fàcil corresponen entre el mes de maig i el mes de 
juny del 2008. 

 
5. Els voldríem fer participes d’una noticia que va sortir a la premsa i que creiem 

que es el nostre deure de parlar-ho al Ple Municipal. La noticia és que arrel de 
la denúncia que vam presentar  contra el Sr. Carames el 27 de juny de 2008 
com a Grup Municipal de Convergència i Unió, cal recordar que el Sr. Caramès 
va ser Interventor Municipal i arrel del escàndol  de les lletres que va voler 
cobrar a Andorra,  dir que això s’ha traslladat del Jutjat del Vendrell a 
l’Audiencia Nacional de Madrid i que està al Jutjat Central número 1, amb 
diligències prèvies 94/2009. 

 
6. I per últim, tal i com vam parlar a l’ultima Junta de Portaveus extraordinària, hi           

havia un informe d’Intervenció prou seriós com per portar-ho a Ple, hi veiem 
que no han dit vostès res i està a l’Ordre del dia, i volem sapiguer si ho volen 
comentar o que hem de  fer.    

 
La Sra. Alcaldessa pren la paraula i manifesta el següent: 
 
A totes les preguntes se’ls hi donarà resposta al proper Ple. Vostès ja tenen resposta 
sobre l’informe d’intervenció i es que ha de seguir el seu tràmit, i així s’està portant a 
terme.  
 
Donaré resposta a la primera pregunta sobre l’ambulatori, que si que està previst que 
s’obri abans de l’estiu, potser que s’obri aquest mes,  també està previst que els 
metges facin el trasllat en breu i el que encara no ens han facilitat es la relació de les 
especialitats, però crec que serà de medicina general i pediatria amb els mateixos 
metges que teníem fins ara. 
 
 
 



   
La Sra. Alcaldessa dona la paraula al Sr. Jose Antonio Donoso: 
 
Agrairíem sobre tot que tinguin en consideració dos punts importants sobre el que és 
l’informe d’intervenció, un és que l’Inteventora actual recomanava una auditoria 
externa, ja que nosaltres també la vam demanar a l’agost de 2008 i no tenim noticia de 
que s’hagi començat, i també voldríem que es demanes des de l’Ajuntament de Roda 
de Barà, una sol·licitud d’auditoria a la Sindicatura de Comptes. Els anunciem que 
preferiríem que ho demanéssim junts, però en qualsevol cas si vostès no ho fan, en 
quinze dies presentarem la demanda com a grup polític, perquè en aquest informe hi 
havia coses bastant greus com factures no justificades, ADO sense signatura i 
procediments administratius saltats a la torera. 
 
Seguidament la Sra. Alcaldessa pren la paraula: 
 
S’estan seguint els tràmits que la Sra. Interventora recomanava i queda recollida la 
seva intervenció. 
 
La Sra. Alcaldessa dona la paraula al Sr. Donoso , el qual manifesta: 
 
Per últim volem fer un anunci, els hem de dir que hem presentat una demanda judicial 
contra el Sr. Pedro Figueiredo de Jesús per malversació de Fons Públic, aquesta 
denuncia es va presentar ahir 29 d’abril al Jutjat d’instrucció del Vendrell. 
 
 
I no havent-hi més assumptes per a tractar, s’alça la sessió a les vint-i-una hores i vint 
minuts, de la qual s’estén la present acta de quin contingut jo el Secretari en certifico. 
 
 
L’ALCALDESSA-PRESIDENTA,                                        EL SECRETARI, 
 
 
                                                                                                                                                                                                                                                                 
 
 
Maria Teresa Huerta Hortelano                                         Jordi Reina i Gelabert 


